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Hetvenhétben kiemeltek 

llt az eredménytől függ a fizetség 
Bodó Imrével jo fél éve a kisteleki pártbizottságon 

beszeltem. Gesztusain, magatartásán valamit furcsállot-

tam akkor, de nem tudtam magamban sem tisztázni, tni a 

a különbség a. két-három év előtti önmagahoz képest. Csak 

annyit éreztem, hogy vívódik valamin. A gazdaságpolitikai 

munkatársat nemrégiben telefonon kerestem. A központos 

megadott egy számot, hogy azon elérhetem, A hívás után 

meglepődtem, mert a Pusztaszeri Hét Vezér Tsz száritó-

üzeme jelentkezett, s ott Bodó Imre is előkerült. Tisztáz-

tuk, nem vendégségben van ott, hanem dolgozik. Most én 

kertem töle személyes találkozást. 

— Kistelekre is Szegedről 
járt ki, ennyire megkedvelte 
az ingázást, hogy még távo-

labbi munkahelyet válasz-
tott? 

— Már nem k i j á ró vagyok, 

két hónap ja itt lakom a 

téesz szakembereknek fenn-

tartott bérlakásában. Elvált 

emberként kerül tem ide, s 

nem tagadom, nem volt szá-

momra utolsó szempont a 

lakás sem. 

— Miért épp most váltott 
pályát? 

— Azt tapasztaltam, hogy 

az MSZMP-ben megszületett 

a z elhatározás, a gazdaság-

pol i t ikában is munkast í lust 

kell vál tani . Ez a gyakorlat-

ban még csak most formá-

lódik, de én úgy döntöttem, 

ezt má r nem próbá lom ki. 

A z is köztudott, hogy az ap-

parátusok létszáma is csök-

ken. kisteleken az elsó ne-

gyedév végére egy embert 

kellett most „leépíteni". Ez 

nem épp én r ám vonatkozott, 

d e itt m á r nem lá t tam ma-

gam számára perspektívát. 

Gondo l tam, ideje, hogy visz-

szamenjek a szakmába, a 

mezőgazdaságba. 

— Ügy él az emberben, 
hogy az efféle döntések után 
segítséget szokott kapni az 
appáratusbéli. 

— Ilyesmit nem tapasztal-
tam, leáldozóban van má r e 
gyakorlat. . 

— No, azért magasabb 
posztokon még hal lani róla. 

— Én is tudok olyanokról, 

ak ik kedvezőbb pozícióba 

kerültek. Ennek ellenére úgy 

érzem, a megyei vezetés ér-

demben nem foglalkozik 

m á r efféle személyi ügyek-

kel. ö r ü l nek , hogy teljesül a 

létszámcsökkentési terv. 

Előtte is középvezető voltam, 

most is az lettem. Egyébként 

pályázatra jelentkeztem. 

— A pályázat nem túl jó 
érv, kissé lejáratódott né-
hány helyen az elbírálás 
pártatlansága. 

— Esetemben objektív 

volt a döntés, többünk közü l 

választottak. Nem tudom, 

jelent-e valamit , de tény, az 

elnök pártonkívül i . 

— S mi van a régi veze-
tővel? 

— Rokkantnyugdí jas, 
tényleg kellett a helyére va-
laki. 

— A fizetés? 

— Az a lap nagyjábó l azo-

nos a korábbival . Igaz, itt a 

javada lmazás á z eredmény-

tói is függ, s erre kell rá-

haj tani . 

— Mik a követelmények? 
— Elsősorban egy olyan 

nyereségszint, amelyet a ga-

bonatermelők- szeretnének 

mostanában a harcuk árán 

elérni . A konkrétabb mul íka 

eredménye is konkrétabb. A 

kudarc és a helytállás is job-

ban mérhető, m in t a korábbi 

„Csúszik" a tengizi 
beruházás 

Csütörtökön Tengizbe ér-
kezett az Országgyűlés ipari 
bizottságának küldöttsége, 
hogy tá jékozódjék a ma-
gyar kivitelezésben készülő 
beruházás helyzetéről. A 
szemlére azért került sor, 
mert a Parlament, szakbi-
zottsága a közeljövőben na-
pirendre tűzi a jumburgi 
egyezményből Magyaror-
szágra háru ló feladatok tel-
jesítését, ezen belül a ten . 
ígizi beruházás helyzetét. 

A képviselőket Szabó End-
re ipari min isztér iumi ál-
lamt i tkár , Dérczy Ferenc, a 
fővál la lkozó Vegyépszer ve-
zérigazgatója és a szovjet 
beruházók vezetői tájékoz-
ta t j ák a helyszínen. 

A j amburg i együttműkö-
dés keretében — ál lamközi 
szerződés a lap ján — Ma-
gyarország 758 mi l l i ó transz-
ferábil is rubel értékű áru-
szállításért, építési-szere-
lési tevékenységért j u t kon-
tingensen felüli földgázszál-
lításhoz. A földgázra első-
s'orban a lakosság biztonsá-
gos ellátása érdekeben van 
szükség, s a folyamatosan 
végzett gazdaságossági szá-
mitások szerint a jamburg i 
egyezménynél m a sem kí-
nálkozik jobb megoldás. 

A magyar kötelezettségek 
közül — a munka jellege, a 
helyi építés, szerelés miatt 
— a tengizi kivitelezés a 
leggazdaságtalanabb, de az 
egész egyezményt csak en-
nek vál la lásával lehetett 
megkötn i . a 260 mi l l i ó 
transzferábil is rubel érté-
k ű beruházás során a 
Vegyépszer irányításával 
dolgozó 50 magyar vál la lat 
két, évi 3—3 mi l l i ó tonna 
kőolaj megtisztítására al-
ka lmas technológiai sort 
épít, a hozzá tartozó létesít-
ményekkel együtt. 

A m u n k a első ütemét 

eredetileg tavaly december 

31-én kellett volna befejez-

ni, de (elsősorban szovjet 

szállítási és tervdokumen-

táció-nyújtási késedelmek 

miatt) a sor csak idén jú-

liusban lesz kész. A beruhá-

zás irányitói szerint, min-

denkeppen szükség van az 

építkezés befejezésére, sőt 

a magyar építők kazahsztáni 

pozíciójának erősítésére. 

munkahelyemen, s ez jót 
tesz az ember közérzetének. 

— Mégis, hogyan fogadtak 
itt, mint „pártmunkást"? 

— A közgyűlésen tudom, 

volt egy felszólaló, ak i for-

szírozta, minek hoztak ide-

gent, van itt elég szakember. 

Tudomásom szerint, nem 

volt belső pályázó. Itt az 

üzemben a támogatás a jel-

lemző, a napi munka sorún 

egyszer-kétszer érzékeltem, 

hogy próbára tesznek. Sze-

rintem, a kisebb kollektívá-

ban má r sikerült ledolgoz-

nom a hátrányt, hogy a párt-

tól jöttem. A következő lé-

pés; ne tekintsenek idegen-

nek, s a szakterületen is el 

kell mélyítenem a jártassá-

gomat. Nagy energiát fordí-

tok erre, most a kötetlen 

munka idő azt jelenti szá-

momra , hogy a reggel 6 órai 

kezdésnél éppúgy itt vagyok, 

m i n t az este tízkori műszak-

váltásnál . Szorgalmasan ta-

nu lmányozom a szakirodal-

ma t és a könyvelést. Tévét 

nem sokat néztem mostaná-

ban. 

— A polittzalas hajlama 
ilyen gyorsan kiveszett? 

— Megvan még, a színte-

rei inkább beszélgetések a 

szegedi haverokkal. 

— Pusztaszeren is párttag 
maradt? 

— Illőnek tartottam beje-

lentkezni a helyi pártszerve-

zetbe. A mú l t am azért eny-

nyi személyes példamutatást 

megkövetel. 

— Egy csökkenő létszámú 
apparátusból nemcsak kilép-
ni lehet, hanem harcolni ma-
gasabb, biztosabb pozícióért. 
Ezt nem próbálta? 

— Korábban játszottam e 

gondolattal, két éve m á r 

nem. Maradt a másik út, 

szerencsére van olyan szak-

m á m , a m i átsegít a mostani 

nehézségeken. 

— Hogy is fest ez a múlt? 

— Az élelmiszeripari fő-

iskolán végeztem. A Szegedi 

Á l l ami Gazdaságban 16 évet 

dolgoztam. Hetvenhétben 

„kiemeltek" a járási pártbi-

zottságra gazdaságpolitikai 

munkatársnak. A járások 

megszűntével kerü l tem Kis-

telekre, hasonló posztra. 

Mindez tartott ez év ápr i l is 

X-jéig. 

Ez nem tréfa, csak időbeli 

egybeesés. Negyvenöt évesen 

kell, tizenegy évi kitérő után. 

a gazdaságban ismét bizo-

nyítani . A beszélgetés folya-

m á n érzem a hang ján a lel-

kesedést. J ó hal lani e sza-

vakat : 

— Csakugyan, neki va-

gyok szánakozva, meg aka-

rom itt á l ln i a helyem. Nem 

kacsingatok máshová. 
Tóth Szeles István 

A hivatal hatszáz napja 
Nagy a vita a berlakas-

piac igazságosságáról. So-
kan úgy ívelik, egymil l iót 
érő 60-65 négyzetméteres la-
kást a bérlő al ig több m i n t 
300 ezerért megveheti —, ha 
rögtön fizet készpénzben — 
ez nem éppen íer dolog a sza-
badpiaci á r ak ismeretében. 
Egyébként Szegeden 74-től 
tavaly nyárig nem sokat, 200 
lakást értékesített a tanács. 
Anná l nagyobb lett a vásár-
lási kedv az utóbbi hóna-
pokban. Szinte tömeges az 
igény. Most 475 épületre, 
föltételezhető, több ezer la-
kásra nyúj tot tak be a bér-
lők vételi kérelmet. Hogy 
milyen az á l lam és polgára 
adás ve leli ügyletének út-
ja? A lább i törtenetünkben 
ezt k í ván tuk nyomon követ-
ni. A z ötletet Juhász Gábor 
olvasónk adta annak remé-
nyében. hogy a nyilvánosság 
ostorcsapásaitói h á t ha gyor-
sul az a bizonyos hivatal i 
ökrös szekér. 

A Népkert soriak kérvé-
nye idején, 1987 kora őszén 
még az a szegedi tanácsren-
delet vol t érvényes, amely-
ről tudták az Illetékesek: 
rossz, változtatásra vár , 
l ám a rendelethozók sajátos 
koreografia szerint dolgoz-
nak. Mindent a maga ide-
jében. Talán emlékeznek, 
mú l t év őszén tanácsunknak 
igencsak sok m u n k á j a volt, 
nem jutott ideje ma j d 'há-
rom évtizedes országos jog-
szabályt időben, korrekt 
módon a helyi viszonyokhoz 
igazítani. Bizonytalankodása 
közben persze értékesítettek 
tanácsi lakásokat, et ikát lan 
ügyekre is fény derült . Má r 
akkor, lákfthelyl fórumokon 
ki fogásolták; a z ügyintézé-
sért felelős tanácsi osztá-
lyok, vál la latok ( IKV, In lak) 
tevékenységéről semmi t sem 
tudnak. (Ezt l apunkban is 
szóvá tettük, s a tisztánlá-
tás reményében szóltunk ar-
ról is, a város, a bérlakások 
értékesítéséből származó 
bevételeket a felúj ításokra 
és szociálpolitikai célok-
ra fordít ja ..'.) Szóval a 

Milyen az állam és polgára 
adásvételi ügyleteinek útja? 

Népkert sori kérésre másfél 
hónap mú l t á n Teagáltak — 
változóban a rendelet, a vé-
tel feltetelehez kötött két-
harmados többséget 51 szá-
zalékra csökkentik — vár-
janak, legyenek türelemmel. 
Amin t érvénybe lép az ú j 
szabály, az I K V automati-
kusan fölterjeszti kérelmü-
ket a z építési és közlekedé-
si osztálynak. Két hónap 
mú l ik el a folterjesztésig. 
Erről három és fel sorban 
értesülnek a lakók. A z osz-
tály, az elsőfokú hatóság ál-
dását ad ja az ügyre, a z In-
lak megbízást kap az IKV-
tól a 18 lakásos ház értéké-
nek megál lapítására. 

Tavaly nyár derekán j á r t 
az idő, amikor a tanács vb-
jének, a felső hatóságnak 
e lőbb előterjesztési terv ké-
szült, aztán m á r nemcsak 
tervet, hanem magá t az elő-
terjesztest csinálták meg, 
m i re ki je lö lő határozat szü-
letett. Minderről a Nepkert 
soriak m i t sem tudtak, úgy 
hogy ősszel, egy esztendő 
mú l t á n megelégelve a csön-
det, levelet írtak az akkori 
tanácselnöknek, Papp Gyu-
lának. „ . . . Nem hivatalos 
értesülésünk szerint a ta-
nács végrehajtó bizottsága 
(valamikor) kére lmünknek 
megfelelő döntést hozott. 
M i n t érintett á l lampolgárok 
semminemű tájékoztatást 
n em k a p t u n k . . . " A válasz-
ra h i ába várnak. Egy hónap 
m ú l v a az ú j tanácselnökhöz 
fordulnak, h á t ha ő válasz-
ra érdemesíti őket. Tőle m á r 
másnap megtud ják , jól ér-
tesültek nem hivatalosan, 
á m gubanc t ámad t : a Nép-
kert' sori IKV-házak Szeged 
térképén egy helyrajzi szá-
mon, tombtelken vannak , s 
hogy eladhatók legyenek, a 

t ömbö t úszósítani kell. 
Vár janak türelemmel . 

Hogy ezután m i történik 
a bürokrácia útvesztőjé-
ben, arró l a polgártársak az 
égvilágon semmi t n em tud-
nak, ú j fent keserűen le-
gyintenek egyet a magyar 
gyorsításra. De tan még 
jobb is, hogy nem avatták 
be őket. Az úszósitás jelen-
tése: a ház tövét körülövező 
egy méter megmarad, a köz-
tes terület pedig a z IKV-tól 
a városgondnokság kezelé-
sébe kerül . 'Nem ilyen egy-
szerűen. A gondnokság 
zöldkataszteri, közműhely-
színrajzot kér. Tudni akar-
ja, h ány bokor, fűszál és fa 
n ő a föld felszínén, hol fut-
nak a víz-, csatorna-, gáz-
vezetékek, esetleg telefon-
kábelek a föld alatt. Az 
IKV-nak ilyen kezelésbe 
adási tervdokumentáció 
készítésére nincs kapacitá-
sa. nosza versenytárgyalást 
hirdet profiknak. Es akkor 
lön világosság! A két taná-
csi vá l la lat rá jön , azoknak 
a ra jzoknak illetekes helyen 
meg kellene lenni, tehát 
vissza az egész. Most, 198!) 
jún ius elején, a kezdetektől 
számítva a h ivata l 600. nap-
jáná l tartunk. Ha m a j d az 
építési és közlekedési osz-
tály jóváhagyja a terveket, 
ha ma j d megkap ja a Nép-
kert sori h á z a z ú j helyrajzi 
számot, ha m a j d az -Inlak 
megír ja a társasházi a lapí tó 
okiratot, h a ma j d megköt ik 
a vevőkkel a szerződéseket, 
akkor lesznek m a j d azok 
tulajdonosok. (Nem tudn i , 
vevők-e még a vevők.) 

A nyilvánosságot felhasz-
ná lva ezúton kér j ük fentiek 
tudomásul vételét és szíves 
türelmét — nemcsak a Nép-
kert soriaknak. 

Mag Edit 

Politizáló MSZMP-alapszervezetek 
A z M S Z M P polit ikai vá-

lasztási párt tá vá lása nem 
ígérkezik könnyű és gyors 
folyamatnak. Megkülönböz-
tetett figyelmet érdemelnek 
ezért (is) az első lépések. 

„Reform-alapszervezet" ala-
kul t Asotthalmon, a Bedő 
Albert erdőgazdasági szak-
munkásképzőben. Hor inka 
Tamás, az ú jonnan válasz-
tott t i tkár (az elődje, a má-
jus végi taggyűlésen lekö-
szönt Fűz József javasolta 
az átalakulást!) azt mond-
ta, legelőször a község töb-
bi alapszervezetével kíván-

Ái egészségért Hórahalmon 
A második negyedévi ülé-

sét tartotta Móraha lom vá-
ros tanácsa tegnap, csütör-
tökön dé lután a művelődési 
házban. Bakos Balázs osz-
tályvezető szólt a körzeti 
egészségügyi szolgálat mű-
ködéséről, m a j d Masáné 
Lékó I lona, a z egészségügyi 
bizottság elnöke tájékoztatta 
a testületet a bizottság mun-
kájáró l . 

A körzeti egészségügyi 
szolgálat munká j áva l leg-
utóbb 1986-ban foglalkozott 
a végrehajtó bizottaág. Ha-
tározataiban előírta a vb, 
hogy meg kell oldani a kör-
zeti rendelőben az oltó-
anyagok megfelelő tárolását, 
be kell szerezni kü lönböző 
orvosi műszereket, va lamin t 
gondoskodni kell az. idősek 
utaztatásáról, m iu t án elké-
szül a z öregek napközi ott-
hona. 

Az előírások csak részben 
valósultak meg: mindkét 
rendelőben hűtőszekrényben 
tárol ják az oltóanyagokat, a 
szükséges műszereket besze-
rezték, viszont az idősek 
k lub ja tervezésekor előre 

Tanácsülés 

nem várt kiadások merül tek 
fel, s ezért elhúzódott az 
építés. A megyei tanács 
hozzájárulásával folyamat-
ban van egy Barkas autó 
beszerzése. 

Az e lmúl t két évben a 
lakosság egészségügyi ellá-
tásában két körzeti orvos, 
egy gyermekgyógyász, kéS 
fogorvos és tiz szakdolgozó 
tevékenykedett., Ra j tuk kí-
vü l a város és a környező 
"községek betegeinek gyógyí-
tásában, il letve a betegség 
megelőzésében . tüdőszakor-
vos, reumatológus és nő-
gyógyász is segített. Havon-
ta egyszer gyermekek részé-
re tartanak tüdőgyógyászati 
szakrendelést. 

Sajnálatosan magas a 
szív-, érrendszeri és a daga-
natos megbetegedések ará-
nya. Súlyos gond az alko-
holizmus. Az elmúlt két év-
ben 22 beteget köteleztek 
gyógykezelésre, ra j tuk kí-

vü l 30-an jelentkeztek ön-
kéntesen kezelésre. 

A rendelők műszerellátása 
kielégítő, de nagy szükség 
lenne a cukorbetegek gon-
dozásához nélkülözhetetlen 
vércukor-meghatározó ké-
szülék beszerzésére, és egy 
kislaboratórium létesítésére. 

Az egészségügyi és szoci-
álpol it ikai bizottság 1986 
j anuár j ában a lakul t meg. 
ö t tagja elvégzi az ágazat-
hoz tartozó ügyek előkészí-
tésével, véleményezésevei, 
ellenőrzésével és összehan-
golásával kapcsolatos teen-
dőket. 

A bizottság megállapítot-
ta, hogy a tanácsok tevé-
kenységében kiemelt fel-
adat a z idős emberek segí-
tése. A z erre a célra elő-
irányzott pénzösszeget min-
den évben felhasznál ják. A z 
ú j bölcsődében biztosított a 
kisgyerekek színvonalas el-
látása, nevelése. A házi gon-
dozónők munká j a télen-
nyáron nehéz. Ezen a gon-
don egy autó segíthetne 

A tanácsülés előterjeszté-
sekkel ért véget. 

nak kapcsolatokat teremte-
ni. Eddig ugyanis egymástól 
szinte hermetikusan elzár-
va tették — ami t eddig 
á l ta lában a munkahe ly i 

MSZMP-alapszervezetek. 
Mostantól a helyi pártbizott-
ság döntéseit együtt, közö-
sen kialakított ál láspontok 
a l ap j án k íván j ák befolyá-
solni ; formáln i aka r j ák a 
helyi társadalmat. Különö-
sen fontosnak tart ják, hogy 
választási pártszervezetként 
működjenek, vagyis, helyi 
programmal készülnek a 
választásokra. 

A működést újszerű mó-
don elképzelő alapszerve-
zet kezdeményezésére 12-én, 
hétfőn összehívják mind-
azokat, ak ik a z ország de-
mokrat ikus á ta lakulásában 
érdekeltek, és a helyi vi-
szonyokat is formáln i akar-
j ák — akár MSZMP-tagok, 
aká r más pártok, vagy ú j 
polit ikai szervezetek tagja i , 
akár pártonkívül iek. A z át-
alakult szakiskolai MSZMP-
alapszervezet ind í tványára 
megkísérlik ma j d megalakí-
tani az ásotthalmi reform-
kört. 

Tapé négy MSZMP-alap-
szervezete is összefogott: 
tegnap este a művelődési 

házba h ív ták össze tagja ikat 
abból a célból, hogy meg-
kezdjék a közös felkészü-
lést a z országgyűlési kép-
viselő-, il letve a helyi ta-
nácstagi választásokra. 

Fehér István, az ál talános 
iskola alapszervezetének tit-
kára érdeklődésünkre el-
mondta, hogy a munkahe-
lyeken működő alapszerve-
zetek között eddig Tápén 
sem volt semmilyen kap-
csolat. Lehet, hogy nem 
minden párttag vá l la l ja 
ma jd az újszerű politizá-
lást — fejtegette a t i tkár. 
Ak ik megszokták, hogy 
mindössze annyi a teendő-
j ü k : időnként beülnek a 
munkahelyen, munka időben 
tartott taggyűlésre — nem 
biztos, hogy ha j lanak mun-
kaidő után, a lakóhelyükön 
pártharcokba bocsátkozni. 

Mindenesetre a tábai 
MSZMP-tagok most af fé le 
választási irodát, pol i t ikai 
központot szeretnének lét-
rehozni, amely a lakóterü-
leti párthelyiségben működ-
ne; ezenkívül 3—5 tagú 
koordinációs bizottságot vá-
lasztanának, amely össze-
hangolná az alapszervezetek 
helyi célokért való polit ikai 
fellepeseit. 

S. E. 

KNEB-v/zsgáfat 

Szabálytalan építkezés 
A Központ i Népi Ellen-

őrzési Bizottság elnöksége 
megtárgyalta az Ajka i Tim-
földgyár vezetőinek és a 

Noszlopi Termelőszövetke-
zet elnökének szabálytalan 
telekszerzésével és építke-
zésével kapcsolatos ügyet. 
A K N E B elnöksége ügy ha-

tározott: felkéri a Legfőbb 

Ügyészséget a nnak meg-

vizsgálására, hogy hűt len 

kezelés alapos gyanúja mi-

att büntetőel járás indít-

ható-e az Ajka i Timföldgyar 

volt igazgatója és társai el-

len.' 


